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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Maanantai 11.12.2023 klo 18–19.56 

Paikka  Ravintola Nonna Sophian kabinetti, Mannerheiminkatu 9, Porvoo 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja 
Maija Aatelo, varapuheenjohtaja  
Mari Tammisaari 
Håkan Westerholm  
Jorma Kiljunen,  
Kirsti Nuotio 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari,  
Matti Lehesniemi, 
Seija Koponen, ei kokouspalkkiota 
Hilkka Reinivuo, ei kokouspalkkiota 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
 
 
- 
 
 

  

 
128. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.01  
 

129. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
130. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Mari Tammisaari ja Antti Sinisaari. 
 

131. Esityslistan hyväksyminen 
  Hyväksyttiin esityslista.  

 
132. Rakennusvalvonta/Rakennusvalvontapäällikkö Miia Hento 

 
Miia Hento esitteli rakennusvalvonnan henkilöstöä ja kertoi esi-
merkkien avulla, miten esteettömyyden toteaminen varmistetaan 
rakennuskohteissa. Esiin nousseita asioita: 
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- ok-kohteissa tarkistetaan mm. kynnykset (max 20 mm), oven 
leveydet, luiskat, ns. selviytymiskerros (keittiön toimivuus, wc, 
peseytyminen, nukkuminen)  

- isoissa hankkeissa vaaditaan erillinen esteettömyysselvitys, 
jossa on huomioitu mm. esteettömät sisäänkäynnit, luiskat, his-
sit ja/tai liukutasot (kaltevuus max. 12 %), leveät autopaikat 
(=LE-paikat), asuinkerrosten apuvälinevarastot 

- säädösten mukaan keskiverto vaatimus liikuntaesteisistä auto-
paikoista on yksi kappale per rakennus 

- Porvoon ydinkeskustan uusissa rakennuskohteissa asetuksen 
mukainen pihojen esteettömyys ja saavutettavuus on osoittau-
tunut haasteelliseksi 

- Vanhassa Porvoossa pyritään toteuttamaan esteettömyyttä kor-
jausrakentamisen yhteydessä, asetuksen mukaista esteettö-
myyttä ei voi kuitenkaan taata kaupunginosan luonteen takia 
 

Vammaisneuvosto muistutti, että säädöksissä on minimivaatimuk-
set ja on varsin oletettavaa, että tulevaisuudessa saavutettavuuden 
kriteerit tulevat olemaan huomattavasti tiukemmat. Jäsen Sinisaari 
muistutti, että liikuntaesteiset on huomioitava myös sähköautojen 
latauspaikoilla. 

 
133. Kompassin esittely / Palveluneuvoja Åsa Liitiäinen 

Kompassi muutti Kunnantaloon uudella nimellä v. 2012. Tulevan vuo-
den 2024 touko/kesäkuussa on edessä muutto Nimbukseen, uudella 
nimellä. Kompassissa työskentelee kolme asiakaspalvelijaa, esihenki-
lönä toimii markkinointi- ja asiakaspalvelupäällikkö Raila Lassila. 
Kompassin palveluihin kuuluvat mm: 

- palvelutiski, e-porvoo, asiakaspääte (=digiapu) 
- kassapalvelut (kalastusluvat, sakot, kansalaisopiston kurssi-

maksut, liikuntatoimen maksut, erityisuimakortit) 
- ennakkoäänestys, kotiäänestysilmoittautumiset 
- kuulutukset 
- kampanjat 
- verkkokauppa 
- maanmittauslaitoksen asiakirjat 
- pientä myyntiä (kuten Taidekoulun tuotteet) 
- matkailuneuvonta 

 
Vammaisneuvosto muistutti, että vammaisuus ei ole aina näkyvää 
ja se pitää huomioida palveluissa ja kohtaamisissa. 

 
134. Edellisen kokouksen päätökset  

Käsitellään kohdassa 138 Muut asiat. 
 
135. Uudenmaan vammaisneuvosto 

Ei ole kokoontunut. 
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136. Terveiset Itä-uudenmaan hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 

Maija Aatelo kertoi kuulumiset.  
Hyvinvointialueen vammaisneuvoston pöytäkirjat ovat luettavissa: 
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-
nuorisovaltuusto/  

 
137. Terveiset kuljetuspalvelun asiakasraadista 

Mari Tammisaari kertoi kuulumiset. VPL-kuljetuspalvelujen asiak-
kaille on postitettu asiakaskirje, jossa kerrotaan kuljetuspalvelujen 
uusista lisäpalveluista. Kirjeessä ohjataan henkilöitä olemaan yh-
teydessä vammaispalveluihin saadakseen nämä palvelut. Ne tulee 
kirjata henkilön kuljetuspalvelujen asiakasprofiiliin. Jäsen Tammi-
saari kantoi myös huolta, että asiakaskirjeeseen on tullut virheelli-
nen tieto siitä, että työmatkoilla ei saisi käyttää 15 min pysähtymis-
oikeutta. Vammaispalveluista Maritta Koskinen vahvistaa, että 
tämä kohta ohjeessa on virheellinen ja pysähtymisoikeus koskee 
myös työmatkoja. 
 

 
138. Muut asiat 

o Sähköinen allekirjoitus on otettu vammaisneuvoston pöytäkir-
joissa käyttöön ja sujuu moitteetta. 

 
o Vammaisneuvoston näkökulma 

o Nimbus-talon esteettömyydestä: Johanna tapasi Por-
voon kaupunginarkkitehti Markku Partasen, jonka 
kanssa kävi läpi esteettömyyden ja saavutettavuuden 
huomioimista remontoiduissa tiloissa. Esteetön pääsy 
Nimbus-taloon pitkän rampin kautta. Asiakaspalvelun 
tilat 1. kerroksessa, myös neuvottelutilat. Remontissa 
huomioitu riittävä valaistus, esteettömät wc:t, hissit, siir-
rettävät irtokalusteet. Epäselväksi jäi se, otetaanko käyt-
töön magneettiset silmukat kerroksittain (saattaa aiheut-
taa häiriötä) vai palvelusilmukat asiakaspalvelun tiskille. 
 

o Kaupungintalon esteettömyys tuli myös esiin keskuste-
luissa, mahdollisen tulevan saneerauksen yhteydessä 
vammaisneuvostoa kuullaan. 

 
o Liikuntapaikkaselvityksessä: vapaa-aikajohtaja Minna 

Särelä on yhteydessä vammaisneuvostoon kevään sel-
vityksen yhteydessä. 
 

o Nuorten työpajassa: ohjattua toimintaa oman elämän 
toimijaksi 15–21-vuotiaille ja alle 17-vuotiaille, 

https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
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rahoitushakemus valtiolle tekeillä, saivat hyviä ideoita 
tapaamisesta vammaisneuvoston kanssa. 

 
o Nuorisopalvelut on uudistamassa omia tilojaan, vam-

maisneuvoston mielipiteitä tullaan kuulemaan. 
 

o Vammaisneuvosto pyytää varmistamaan, että kuulo-
vammaisten palvelusilmukat huomioidaan asiakaspalve-
lutiskeillä uudessa asiakaspalvelun/Kompassin pis-
teessä Nimbus-talossa. 

 
o Vuoden 2024 kokouksiin tullaan kutsumaan vierailijaksi mm. 

kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma Wiitakorpi ja laki-
mies, keskusvaalilautakunnan sihteeri Johanna Päivärinta. To-
dettiin että yksi kokous on pidettävä vain oman porukan kes-
ken, jotta saadaan tilaa tärkeälle keskinäiselle keskustelulle. 
 

o  Tutustuttavaksi kaikille: www.kulttuuriakaikille.fi -sivusto 
 

 
139. Seuraava kokous  

Seuraavan kokouksen ajankohta ilmoitetaan myöhemmin. 
Kokoontumispaikkana Porvoon pääkirjasto. Kirjastopalvelupäällikkö 
Malin Hollmén esittelee vammaisneuvostoa kiinnostavia aiheita. 
Esiin nostettiin mm. 

o neuro- ja autismikirjon ihmiset kaipaavat kirjastossa rau-
hallista tilaa 

o Helle-kirjaston nettisivuston kielellinen ja kognitiivinen 
saavutettavuus, onko kehitettävissä? 

o selkokieliset kirjat on jo tuotu paremmin esiin, siitä kiitos 
 
140. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.56 

 
 
 

Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Mari Tammisaari  Antti Sinisaari 

http://www.kulttuuriakaikille.fi/
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Liitteet                

 
 
 

  

  

 


